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Vilje til vern
av natur og
kultur?

FOTO: TROND TAUGBØL

– I praksis ser vi at verneinteressene taper for aggressiv utbygging av boligområder, veier og nærings-
bygg. Det er nok å nevne to ferske eksempler – Kleven gård (bildet) og Godthåb, skriver innsenderne. Rundt
Kleven gård ved Bekkestua kommer nå en omfattende utbygging.

ÅPENT MØTE
Elisabeth Blichfeldt
styreleder i Bærum lokallag av 
Fortidsminneforeningen
Kari Balke Øiseth
styreleder i Naturvernforbundet i 
Bærum

FOTO: KNUT BJERKE

Elisabeth Blichfeldt er styreleder i
Bærum lokallag av Fortidsminne-
foreningen.

få dette til. Og kulturvern glim-
rer stort sett med sitt fravær i de
lokale partiprogrammene.

Derfor inviterer Bærum lokal-
lag av Fortidsminneforeningen
og Naturvernforbundet i Bæ-

selen mot naturmangfoldet, og
det er i kommunene de fleste
beslutningene om arealbruk
tas.

Derfor er kommunepolitik-
ken og kommunevalget viktig.
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Kari Balke Øiseth er styreleder i
Naturvernforbundet i Bærum.

nene. Slik bidrar politikerne til
forringelse av dette viktige
landskapet.

I Bærum har vi mange villa-
strøk med både kultur- og arki-
tekturhistorisk verdi. Politiker-
ne kan stille krav til at disse blir
tatt vare på, og de kan bidra
med støttetiltak for huseiere,
slik at strøkets egenart kan iva-
retas for fremtiden.

Kulturminnevern er også
godt miljøvern. Det gir mindre
klimaavtrykk å bevare og
istandsette en bygning enn å
rive og bygge nytt.

Det er gjenbruk i praksis, og
politikerne kan bidra til redu-
sert klimapåvirkning ved å stil-
le krav til mengde byggavfall og
klimautslipp.

I desember i fjor ble verdens
land enige om FNs nye naturav-
tale. Avtalen inneholder en rek-
ke ambisiøse mål blant annet
om vern, naturrestaurering og
bevaring av naturmangfold og
arter.

Disse målene skal nås innen
2030. Det er ikke lenge til.

FNs naturpanel sa i 2019 at én
million av klodens arter står i
fare for å dø ut. Dette er ikke til
skade bare for artene selv, men
også for økosystemene og alt
naturen sørger for: rent vann,
ren luft, reduksjon av klima-
endringer, flomdemping, polli-
nering av matplanter osv. osv.

Natur og klima henger sam-
men. All natur ligger i en kom-
mune. Nedbygging og endret
arealbruk er den viktigste trus-

«Det gir mindre
klimaavtrykk å
bevare og istand-
sette en bygning
enn å rive og
bygge nytt.»

All natur og alle kulturminner
ligger i en kommune. Lokalpo-
litikerne har ansvaret for areal-
politikken i Bærum og har der-
med ansvar for å ta vare på na-
turen vår og kulturminnene
våre.

Vil partiene i Bærum ta dette
ansvaret?

Bærum kommune har ambi-
siøse mål for bevaring av vikti-
ge kulturminner. I praksis ser vi
at verneinteressene taper for
aggressiv utbygging av bolig-
områder, veier og næringsbygg.

Det er nok å nevne to ferske
eksempler: Kleven gård og
Godthåb.

Å verne kulturminner er også
å se helhet, ikke bare enkelt-
bygninger eller avgrensede kul-
turmiljøer.

Politikerne gir ofte etter for
utbyggingspress og dispenserer
fra vedtatte planer og arealstra-
tegier.

Tanumplatået, som står på
Riksantikvarens liste over kul-
turhistoriske landskap av nasjo-
nal interesse, er et av de best
bevarte kulturlandskapene i
Akershus.

Likevel er det gitt en rekke til-
latelser til utbygging i randso-

rum innbyggerne til et åpent
møte med lokale politikere om
vern av natur og kultur. Møtet
holdes på Kunnskapssenteret i
Sandvika onsdag 30. august kl.
18.00.

Flere av partiene har pro-
gramfestet at Bærum skal være
en foregangskommune på kli-
ma og miljø, men ikke alle er
like konkrete på hvordan de vil

Kan vi stole på politikerne når det gjelder jordvern?
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– Viktigst er å stoppe omdisponering som betyr nedbygging av mat-
jord, skriver innsenderen. Her fra de tidligere jordene på Høn-Landås,
som viker for nye boliger.

bolighus her, et næringsbygg
der og et mindre boligfelt et an-
net sted. Hver kvadratmeter er
viktig.

Matjord handler både om
matproduksjon i dag og mulig-
het for matproduksjon i fremti-
den.

Derfor vil vi utfordre velger-
ne nå ved kommunevalget til å
finne ut: Hva sier partiene om
sitt syn på matjord og jordvern?

Og kanskje enda viktigere:
Tenk over hva slags jordvernpo-
litikk partiene har stått for tidli-
gere.

Matjord er det mest verdifulle
arealet vi har. Hva tenker parti-
ene som stiller til valg til Asker
kommunestyre i høst om mat-
jorda i vår kommune?

Landet rundt pågår det en
omfattende nedbygging av mat-
jord. Det er provoserende. Et
jorde som går tapt til bygging av
nye boliger, en ny vei eller et
næringsbygg, er tapt for alltid.

Vi i bygdekvinnelaget har en
visjon om en restriktiv jord-
vernpolitikk. Viktigst er å stop-
pe omdisponering som betyr
nedbygging av matjord.

Med nedbygging over tid står
vi til slutt uten arealer for pro-
duksjon av mat. Denne utvik-
lingen må vi stanse. Vi har in-
gen jord å miste.

Vern av matjord er en viktig
nasjonal sak, men nedbyggin-
gen avgjøres som hovedregel i
hver enkelt kommune.

Lokalpolitikerne sitter her
med den største nøkkelen. Den
heter arealplan og fornyes hvert
fjerde år.

Det vil si at de politikerne
som velges inn i det nye kom-
munestyret til høsten, kan av-
gjøre hvor mye matjord som
kan bli omdisponert de neste
fire årene.

Vi forstår at en liten jordlapp
hos oss kan virke uten betyd-
ning i det store regnskapet som
handler om nasjonale tall for
omdisponert matjord, men det
store tallet er bare summen av
alle små omdisponeringer for et

Yvonne Skjulestad
leder Asker Bygdekvinnelag

Mette Ølstad
leder Røyken Bygdekvinnelag
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